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5 sierpnia br. na
placu pod budowę remi-
zy OSP w Librantowej,
odbyła się organizowa-
na przez Gminny Ośro-
dek Kultury w Chełmcu
huczna impreza imieni-
nowa, z okazji przypa-
dających Imienin Św.
Krzysztofa - Patrona
Gminy Chełmiec, połą-
czona jednocześnie z
obchodami X – lecia po-
wstania Ochotniczej
Straży Pożarnej oraz 20
– leciem powstania
Spółki Wodociągowo –
Kanalizacyjnej w Li-
brantowej Tradycyjnie
jak co roku rozpoczęła
je uroczysta Msza świę-
ta odprawiona przez ks.
Henryka Osorę, pro-
boszcza parafii pw. Św.
Brata Alberta Chmie-
lowskiego w Libranto-
wej. Na początku plene-
rowej imprezy wszyst-
kich przybyłych gości
przywitał Pan Jan Bie-
niek – Przewodniczący
Rady Gminy Chełmiec a
zarazem tutejszy Radny.
W imieniu władz samo-
rządowych przemówie-
nie wygłosił również
Poseł RP Arkadiusz Mu-
larczyk, Poseł RP Barba-
ra Bartuś, a także w
imieniu władz Staro-
stwa Powiatowego z
przemówieniem wystą-
pił Radny Powiatowy, a
zarazem Dyrektor ZS w
Chełmcu Stanisław
Mrzygłód. Dla zgroma-

dzonej dużej liczby pu-
bliczności wystąpiły
m.in. ZPiT Świniarsko,
Orkiestra Dęta z Libran-
towej, Dziecięcy Zespół
Regionalny Mała Helen-
ka. Odbył się również
występ Filipinek z Li-
brantowej, pokaz cheer-
leaders „ Iskry” a także
występ Zespołu Regio-

nalnego „Górale Łąccy”
z Łącka. W międzyczasie

odbywały się zabawy
dla dzieci prowadzone
przez Stowarzyszenie
Sursum Corda z Nowego
Sącza. W przerwach
między występami od-
bywały się również
różne zabawy dla dzieci
i nie tylko prowadzone
przez Wodzireja MIRO.
Strzałem w dziesiątkę
okazało się zaproszenie
na tutejszy festyn
gwiazdy imprezy, fina-
listy muzycznego show
Must Be The Music –
tylko Muzyka Zespołu
InoRos, który porwał do
zabawy wszystkich
przybyłych gości kon-
certem pn „Dobre Yes”.
Do późnych godzin
wieczornych pod nogę
przygrywał zespół Swe-
et Dance i DJ Qbass.

Gminny Ośrodek
Kultury w Chełmcu
składa szczególne po-
dziękowania tym
wszystkim, którzy
przyczynili się do przy-
gotowania i przepro-
wadzenia festynu.

GOK.
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Dobra samorządna gmina
wywiad z wójtem Bernardem Stawiarskim

Jak dziś powinna wyglądać dobra samorządna gmina, czym powinnasię cechować i jak osiągać takie sukcesy jak Gmina Chełmiec?
Wychodzę z założenia, że dobra i samorządna gmina powinnafunkcjonować jak profesjonalna spółka prawa handlowego. Chodzi głównieo mechanizmy funkcjonujące w takiej właśnie spółce, począwszy odsprawnego nadzoru, poprzez usystematyzowaną kontrolę nad bieżącymidziałaniami (głównie wydatkami) urzędu i wszystkich jednostek gminnycha skończywszy na zrozumieniu a następnie zrealizowaniu potrzebwszystkich korzystających z działania gminy – jej mieszkańców. Myślę, żekluczem do sukcesu, dobrobytu gminy i jej mieszkańców, jest to, żebywszystkim włodarzom gmin zależało na swoich gminach przynajmniej wtakim stopniu w jakim prywatnemu przedsiębiorcy zależy na własnejfirmie.
Czy w dobie ograniczania możliwości zadłużania samorządówinwestycji będzie mniej? Jak radzić sobie w dobie kryzysu w obliczuograniczeń nakładanych przez ministerstwo finansów ? Czy rząd sprzyjasamorządności w Polsce?
Myślę, że wiele samorządów dotkliwie odczuje skutki ograniczaniamożliwości zadłużania, niestety w wielu przypadkach jest to wina samychsamorządów. Niektórzy samorządowcy wydawali pieniądze pochodzące zbudżetów własnych jednostek czerpiąc z nich jak z przysłowiowej studnibez dna. Środki te wydawane były nierzadko na sprawy związane zpromocją, reprezentacją lub wydatkami bieżącymi na obsługęadministracji. Może dla tych właśnie samorządów jest to de facto dobrasytuacja. Taki zimny prysznic, być może uświadomi im skalę własnychzaniedbań w dziedzinie dbałości o finanse publiczne. Mocna silna gmina iurzędy wojewódzkie realizujące cele o znaczeniu rządowym być może tojest to…Na szczęście są też i samorządy dbające o własny budżet orazkontrolujące finanse publiczne. Jestem przekonany, że Gmina Chełmieczalicza się właśnie do takich samorządów. A w obliczu ograniczeńnakładanych przez Ministerstwo Finansów najlepiej zacząć odoszczędzania i każdej próby zdobycia dodatkowych środków z zewnątrz.Oczywiście nie zmieni to faktu, że gdyby pieniądze, które wędrują odsamorządów do budżetu centralnego zostawić w gminach byłyby oneznacznie rozsądniej wydawane. Gminy posiadające takie możliwościfinansowe doskonale wiedziałyby jak wydatkować dodatkowe środki zpożytkiem dla mieszkańców. Kto bowiem może znać lepiej te potrzeby niżbędąca najbliżej przeciętnego obywatela jednostka administracyjna.Krótko mówiąc niech gminy mają więcej zadań, ale niech rząd zostawiapieniądze tu na dole, u ludzi, którzy wiedzą jak je pożytecznie wydać.
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O jakich Państwa inwestycjach trzeba zdecydowanie wspomnieć?Od początku swojego urzędowania jako wójt zdecydowanie najmocniej kładłem nacisk nainwestycje gminne. Przez ostatnie 6 lat nasza gmina wydała grubo przeszło 120 milionów złotych,co przy budżecie rocznym ok. 80 milionów złotych stanowi niezłe osiągnięcie. Ok. 1/3 budżetuwydajemy rocznie tylko na inwestycje. Analizując stosunkowo wysokość wydatków inwestycyjnychdo kwoty całego budżetu w porównaniu do jednostek administracyjnych nadrzędnych nad gminą(mało tego do kwot określonych w budżecie państwa) stanowi to niezwykle wysoką kwotę i jestewenementem w skali całej Polski. A przecież każda złotówka wydana na inwestycje pozostaje nadługie lata i służy kolejnym pokoleniom mieszkańców gminy. Gmina w pierwszej kolejności zaczęłaod inwestycji najbardziej potrzebnych dla mieszkańców: wodociągi i kanalizacja. Od początku wielkinacisk kładłem również na inwestycje drogowe, w ciągu sześciu lat wymieniliśmy nawierzchnię naniemal połowie z prawie 400 km wszystkich dróg gminnych ( nie mówiąc o budowie nowych dróg ichodników). Tylko w ciągu tego czasu powstało 7 nowych sal sportowych i 2 hale, trzy kompleksysportowe Orlik, Lodowisko – rolkowisko, nie licząc wielu remontów szkół czy budynków gminnych.W tej chwili realizujemy 16 placów zabaw, 2 skate parki, trzy nowe boiska. Chcemy także odnowićcentrum kilku miejscowości i skończyliśmy przedszkole na 120 dzieci. Nie boimy się równieżinwestycji nieznanych w naszym regionie. W tej chwili postawiliśmy już 100 lamp hybrydowych(solarno – wiatrowych), kolejne 50 powstanie w przyszłym roku, w planach jest projekt i budowaregionalnego schroniska dla zwierząt. Jeszcze w tym roku rozpocząć ma się budowa 450przydomowych oczyszczalni ścieków. Gmina ma także większe plany inwestycyjne. W tymmomencie uzyskiwana jest decyzja środowiskowa na budowę drogi będącej obwodnicą Chełmcaczyli droga Chełmiec – Marcinkowice -Kurów. To tylko niektóre projekty, które zrealizowane zostałylub są w trakcie realizacji w latach mojego urzędowania. Lubię „ruch w interesie”, wtedy człowiekwie, że żyje, wtedy też wiem , że dobrze wykonuje swoją robotę. Nie muszę się już niczym chwalić,wiem, że efekty mojej pracy można zaobserwować w każdej z 27 miejscowości naszej gminy.
Skąd brać pieniądze na inwestycje, poprzez sprzedaż majątku, czy zadłużanie się?Odpowiem tak moja rada jest taka: ani jedno ani drugie. Przede wszystkim należy zacząć odsolidnego zaciśnięcia pasa. Wszędzie – także w budżecie domowym są takie wydatki, które są mniejważne, lub które mogą jeszcze poczekać. Gdy każdej wydanej złotówce przypatrzymy się dwa razyzanim ją wydamy zobaczymy jak wiele pieniędzy dosłownie przeciekało nam przez palce.Prenumeraty gazet, których nikt nie czyta, kupowanie ton gadżetów, organizowanie seminariów,sympozjów, rautów i innych zjazdów to może czasem jest potrzebne ale czy na pewno teraz wczasach kryzysu, kiedy przed nami tyle zadań do zrobienia? Więc oszczędność – to podstawowarada. Ponadto gminy muszą maksymalnie wykorzystać swoje atuty i na każdym kroku je podkreślać.Naszym atutem jest sprawnie działająca, będąca własnością gminy, kopalnia surowców skalnych.Dzięki ogromowi pracy, który włożyłem w jej restrukturyzację w chwili obecnej z zysku na poziomieok. 100 tyś. zł w roku 2006 w tej chwili przynosi gminie kilka milionów złotych rocznie.Po objęciu przeze mnie funkcji wójta podjąłem szereg czynności mających za zadaniazbilansowanie budżetu gminy, poprzez wyszukanie niewykorzystanych źródeł pieniędzy. I takuszczelniony został w naszej gminie system podatkowy (ściągnęliśmy niemal 1,5 mln zaległychpodatków), z każdej inwestycji odzyskujemy VAT, wolne środki pracują na lokatach bankowych,skutecznie sięgamy po pieniądze unijne oraz środki krajowe itd… Działania te sprawiły, żedysponujemy teraz kilka razy większymi środkami na inwestycje gminne niż przed 6 – ma latami.Powiem tak działając w polskich realiach, gdzie niejasne, źle sformułowane przepisy, korupcjawciąż trawiąca nasz kraj niczym rak, gdzie często urząd działa przeciw urzędowi i dodatkowowymiar sprawiedliwości wspomaga tego typu działania o czym niedawno odważył się nawetpowiedzieć minister Gowin - trzeba mieć odwagę, być pracowitym i upartym! Liczą się czyny niesłowa, to moje motto, tak moim zdaniem osiąga się sukcesy na miarę naszej gminy.

Rozmawiał A.B.
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Świetlica wiejska,
kort tenisowy i boisko
w Małej Wsi nie powsta-
łoby gdyby nie Pan An-
drzej Lupa, który przy-
czynił się do bezpłatne-
go przejęcia przez gmi-
nę gruntów na których
wybudowana została
świetlica, boisko i kort
tenisowy oraz gdzie po-
wstanie plac zabaw. Plac
był własnością 100
współwłaścicieli. Pan
Andrzej wniósł sprawę
do sądu, że jego ojciec
Władysław Lupa używał

i pracował na tym pla-
cu. W tej sprawie przed
sądem świadczyli Sta-
nisław Nędza, Ryszard
Tokarz, Krystyna To-
karz, Marian Tokarz,
Zofia Jurczak, Andrzej
Tyrkiel, Maria Jurczak i
inni. Po kilkuletniej
walce sąd przyznał na
własność działkę o pow.
28 arów Władysławowi
Lupie i którą już syn
Andrzej Lupa z rodziną
przekazał na rzecz gmi-
ny Chełmiec. Dodatko-
wo Pan Andrzej Lupa

przekazał na rzecz gmi-
ny Chełmiec 3 ary pola
za darmo, a 3 ary wyku-
piła gmina i na tym

gruncie powstanie plac
zabaw dla dzieci.

A.B.

Historia powstania świetlicy wiejskiej w Małej Wsi.

Andrzej Lupa z Małej Wsi.

12 sierpnia br. na
Placu zabaw w Małej wsi
zgromadziła się cała
społeczność lokalna i
nie tylko, by wspólnie
świętować i biesiadować
z okazji uroczystego
otwarcia kompleksu
sportowego, świetlicy
wiejskiej oraz obcho-
dów XXX – lecia sołec-
twa Małej Wsi. Poświę-
cenia i uroczystego
otwarcia dokonał Ks.
Dziekan Stanisław Mi-
chalik – proboszcz para-
fii. W otwarciu wziął
udział również Wójt
gminy Chełmiec Ber-
nard Stawiarski oraz
Radni Gminy Chełmiec i
Sołtysi. Kilkutygodnio-
we przygotowania o
mały włos nie zostałyby
zniweczone przez bu-
rzę i deszcz, który roz-

szalał się nad Sądecczy-
zną tuż przed planowa-
nym rozpoczęciem im-
prezy. Organizatorzy z
wielkim poświęceniem
ratowali ustawione i go-
towe już stoiska. Silny
wiatr próbował porwać
rozstawione namioty i
parasole. Jednak to, po
opanowaniu sytuacji i
ustaniu deszczu na
dźwięk pierwszych wy-
konawców powoli za-
częli przybywać pierwsi
goście. Podczas tego-
rocznego festynu wy-
stąpiła m.in. Młodzieżo-
wa Orkiestra Dęta z Li-
brantowej, ZPiT Piątko-
wioki, gościnnie wystą-
pił Zespół Regionalny
PROMIEŃ ze Słowacji a
także zespół muzyczny
M-cztery. Pod nogę
przygrywał DJ Qbass i

Zespół SWEET DANCE.
Do śpiewu i tańca za-
chęcał zawsze nieza-
wodny Wodzirej MIRO.
W trakcie trwania im-
prezy Wójt Gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski, Radny Andrzej Tyr-
kiel oraz Prezes Stowa-
rzyszenia KONWALIA z
Małej Wsi Zofia Smajdor
dziękowali osobom
szczególnie zaangażo-

wanym w powstanie
nowych obiektów. Po-
dziękowania zostały
złożone również na ręce
zasłużonych dla spo-
łeczności lokalnej
mieszkańców. Wszyst-
kim przybyłym gościom
oraz tym którzy przy-
czynili się do zorgani-
zowania festynu ser-
decznie dziękujemy.

GOK.

Otwarcie kompleksu sportowego, świetlicy wiejskiej
oraz obchody XXX – lecia sołectwa Mała Wieś.

Festynw Małej Wsi.
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Po lampach hybry-
dowych oraz rozwiąza-
niu problemu ścieków
poprzez budowę w wie-
lu miejscowościach
gminy kanalizacji linio-
wej, a w innych przydo-
mowych oczyszczalni,
na zlecenie wójta Ber-
narda Stawiarskiego
gmina Chełmiec opra-
cowała porozumienie z
firmą Tauron Dystrybu-
cja S.A., na mocy które-
go na terenie całej gmi-
ny nastąpi komplekso-
wa wymiana oświetle-
nia ulicznego. Zanim
przystąpiono do wy-
miany oświetlenie gmi-
na wraz z Tauronem
przeprowadziła szcze-
gółową inwentaryzację
oświetlenia, w którym
uwzględniono stan
lamp, moc oraz umiej-
scowienie w terenie. Po
wysłaniu zapytań ofer-
towych do firm zajmu-
jących się wyminą
oświetlenia ulicznego
oraz przeanalizowaniu
kosztów oraz zysków
płynących z oszczędno-
ści za mniejsze zużycie
energii po wymianie
lamp, gmina zdecydo-
wała się podpisać sto-
sowna umowę z Tauro-
nem. Firma ta zapropo-
nowała wyminę lamp
ulicznych na istnieją-
cych słupach przy roz-
łożeniu kosztów wymia-
ny na 3 lata. W tej chwi-
li oprócz 153 lamp so-
larnych (oprócz 106 ist-

niejących 47 wkrótce
będzie montowanych)
gmina Chełmiec posiada
727 lampy z czego aż
513 lamp rtęciowych i
214 sodowych. Gmina
zdecydowała się na wy-
minę wszystkich 513
lamp rtęciowych, ze
względu na ich przesta-
rzałą technologię, czę-
stą awaryjność, a przede
wszystkim ogromne za-
potrzebowanie na prąd.
Większość z tych lamp
pobierała moc rzędu
250 i 300W. Wymiana
polegać będzie na za-
stąpieniu istniejących
opraw oświetlenia
ulicznego oprawami
energooszczędnymi ty-
pu SGS o mocy 70W (są
to lampy sodowe) wraz
z wyminą istniejących
wysięgników lub ich
konserwacją jak rów-
nież wymianą bezpiecz-
ników. Oprócz tego
lampy zaopatrzone zo-
staną w czujniki (astro-
nomiczne, czasowe),
dzięki którym można
będzie regulować cza-
sem włączania i wyłą-
czania się lamp. Gmina
chce bowiem dopaso-
wać czas świecenia
lamp optymalnie do po-
trzeb, a więc by nie
świeciły jeszcze po
wschodzie słońca kiedy
jest już jasno oraz zapa-
lały się o zmroku. Wy-
miana w terenie
wszystkich opraw po-
trwa do 30 września

2012 roku. Dzięki in-
wentaryzacji udało się
również umiejscowić
około 40 lamp za które
płaciła gmina Chełmiec,
a które leżą na terenie
gmin sąsiednich (głów-
nie Nowego Sącza).
Tauron zobligował się
do obciążania za koszty
świecenia i utrzymywa-
nia tych lamp odpo-
wiednie gminy. Dzięki
czemu gmina zyska do-
datkowe oszczędności, a
warto dodać, że kom-
pleksowa modernizacja
oświetlenia ulicznego w
Chełmcu zapewni
znaczne oszczędności.
Wymiana bowiem kosz-
tować będzie budżet
gminny 690 tyś. zł brut-
to. Kwota ta rozłożona
zostanie na trzy lata i
wliczona będzie w ra-
chunki za oświetlenie i
konserwację ponoszone
przez gminę. Jednocze-
śnie Tauron zobligował
się do obniżenia o 70 %
opłaty ryczałtowej za
konserwację lamp przez
okres 2 lat. Już od wrze-

śnia gmina płacić będzie
dzięki modernizacji o
ok. 30% mniej tylko
dzięki wymianie opraw
rtęciowych na oprawy
energooszczędne. Bio-
rąc pod uwagę fakt, że
w tej chwili gmina płaci
rocznie ok. 460 tyś zł za
oświetlenie uliczne i
konserwację oszczęd-
ności wynikające z wy-
miany lamp, przełącze-
nie ok. 40 lamp do in-
nych użytkowników,
pomniejszenia kosztów
konserwacji lamp,
optymalizację czasu
świecenia lamp, jak
również fakt, że nowe
lampy mają znacznie
dłuższą żywotność,
gminie zwróci się w ca-
łości inwestycja po max.
4 latach. Po tym okresie
gmina odnotuje większe
wpływy do budżetu
dzięki mniejszym wy-
datkom na oświetlenie.
Oprócz tego nowe
oprawy oświetleniowe
dostarczać będą inten-
sywniejsze i bardziej
wyraziste światło. A.B.

Działania proekologiczne Gminy Chełmiec.

Lampy hybrydowe w Chełmcu.
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Dnia 26 lipca 2012
roku zakończono zwrot
środków dla pierwszych
100 osób składających
wnioski o dotację do za-
kupu i montażu kolek-
torów słonecznych. Na-
bór został rozpoczęty 28
maja 2012 roku i już w
pierwszym dniu zostało

złożonych ponad 100
wniosków. Przypomina-
my że zwrot dotacji za
zakup i montaż kolek-
torów słonecznych wy-
nosi 20% lecz nie więcej
niż 2 tys. zł. Gmina
Chełmiec przyznaje do-
tacje dla mieszkańców
na podstawie prawidło-

wo złożonego wniosku
wraz załącznikami, któ-
ry dostępny jest na
dzienniku podawczym
oraz na stronie interne-
towej gminy. Wnioski
można składać na bie-
żąco, a kolejne dotacje
będą przyznawane po
zabezpieczeniu środ-

ków w budżecie gminy.
Program dotowania za-
kupu i montażu kolek-
torów słonecznych jest
programem wieloletnim
i trwać będzie do końca
2014 roku.

M.B.

100 mieszkańców otrzymało zwrot dotacji
na kolektory słoneczne.

Gmina Chełmiec w
dalszym ciągu realizuje
plan przewidujący po-
wstawanie chodników
przy ruchliwych i często
używanych drogach
gminnych. W tym roku
wybudowane zostały
trzy nowe chodniki,
które znacząco popra-
wiły stan bezpieczeń-
stwa dla pieszych przy
bardzo ruchliwych dro-
gach.

Wybudowany
chodnik jest bardzo
istotny dla mieszkań-
ców wsi Trzetrzewiny,
prowadzi bowiem od
tamtejszego kościoła
parafialnego do nowego
i starego cmentarza.
Przy chodniku i remon-
towanej przy nim asfal-
towej nawierzchni drogi
wybudowano również
nowe energooszczędne
lampy w ilości 8 sztuk.

Kolejnym wybudo-
wanym w ostatnich kil-
ku miesiącach chodni-
kiem jest chodnik przy

drodze gminnej w miej-
scowości Paszyn. Chod-
nik ma długość 668 mb
a jego koszt wyniósł 350
tyś. zł. Inwestycja wy-
czekiwana była przez
lokalną społeczność już
od dawna, dzięki niej
bowiem zapewniony
jest już bezpieczny do-
stęp do Ośrodka Zdro-
wia, Szkoły oraz sali
gimnastycznej jak rów-
nież kościoła.

W sierpniu br.
miało miejsce zakoń-
czenie robót budowla-
nych oraz przekazanie
do użytkowania chodni-
ka w miejscowości
Chomranice. Gmina
Chełmiec przeznaczyła
na realizację chodnika o
długości 235 mb kwotę
140 tyś. zł. Chodnik za-
projektowany i wybu-
dowany został przy jed-
nej z bardziej uczęsz-
czanych dróg gminnych
na terenie Chomranic,
dzięki czemu znacząco
poprawi stan bezpie-

czeństwa w tym rejonie.
Warto dodać, że chod-
nik połączy stary i nowy
kościół parafialny w
Chomranicach. Chodnik
w Chomranicach to już
trzeci (po chodnikach w
Paszynie i Trzetrzewi-
nie) zrealizowany tylko
w tym roku przy dro-
gach gminnych. Tylko
od początku 2012 roku
gmina Chełmiec wydat-
kowała kwotę 800 tyś. zł
na budowę tych trzech
chodników, których
długość przekracza
1280 mb.

Budowa wyżej
wspominanych chodni-

ków wpisuje się w cały
szereg inwestycji zwią-
zanych z zapewnieniem
bezpieczeństwa przy
drogach leżących na
terenie gminy Cheł-
miec. Jak dotąd (oprócz
trzech w/w chodników)
chodniki wybudowane
dzięki środkom z bu-
dżetu gminnego to:
1. Chodniki w Trzetrze-

winie (przy drodze
gminnej i krajowej)

2. W Biczycach Górnych,
3. W Biczycach Dolnych,
4. Wielopolu,
5. Wielogłowach.

A.B.

Nowe chodniki w Gminie Chełmiec – realizacja planu budowy
chodników przy drogach gminnych..

Nowy chodnik w Paszynie.
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Nadchodząca je-
sień, a więc i dobiegają-
cy końca czas prowa-
dzenia prac drogowych
to dobra okazja do pod-
sumowania inwestycji,
jakie zostały wykonane
na terenie Gminy Cheł-
miec w infrastrukturze
drogowo-mostowej w
2012 roku . Jak wynika z
przedstawionej poniżej
tabeli w okresie tym
zmodernizowano na-
wierzchnie drogowe po-
prawiając tym samym
bezpieczeństwo i kom-
fort podróżowania po
drogach gminnych na
łącznej długości ponad
12km.

Zauważyć należy,

że podczas remontów
dróg dokonano również
udrożnienia, bądź też
odbudowy ofosowania
poprawiając tym sa-
mym odwodnienie
dróg.

Ważnym zadaniem
inwestycyjnym rozpo-
czętym w bieżącym ro-
ku jest również budowa
mostu w miejscowości
Piątkowa na potoku Łę-
gówka. Istniejąca w tym
miejscu kładka została
zniszczona podczas po-
wodzi, które w ostat-
nich latach nawiedziły
nasz region, utrudniając
mieszkańcom przejazd
przez ww. potok.

Wydatki na mo-

dernizacje dróg:
• drogi asfaltowe 1 680

056,6 zł
• beton drogowy 137

218,8 zł
• kliniec 83 861,52 zł

• przepusty, korytka
ściekowe 104 250,47
zł

• most: ok. 65 500 zł
A.B.

Drogi w Gminie Chełmiec.

Inwestycje drogowe na terenie Gminy Chełmiec

I lość zmodernizowanych dróg na terenie Gminy
Chełmiec w 201 2 roku..

Prace przy budo-
wie innowacyjnego Or-
lika w Chełmcu dobie-
gają końca. Wszystko
wskazuje na to że wyko-
nawca zdąży zakończyć
inwestycje przed termi-
nem, który został wy-
znaczony na koniec
października. Zamonto-
wano już sztuczną na-
wierzchnię na boisku
piłkarskim wielofunk-
cyjnym i zamontowano
bieżnię. Budynek z szat-
niami i prysznicami już

stoi. Kończy się montaż
skateparku i kostki bru-
kowej. Przypomnijmy
że będzie to już 3 Orlik
na terenie Gminy Cheł-
miec. Wcześniej podob-
ne obiekty wybudowa-
no w Świniarsku i Wie-
logłowach.

Dane informacyjne
Orlika w Chełmcu:
• Orlik posiadał będzie

boisko piłkarskie ze
sztuczną nawierzch-
nią trawiastą, drugie
boisko wielofunkcyj-

Orlik w Chełmcu wkrótce gotowy.

Nowy Orlik w Chełmcu.
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ne do gry w koszy-
kówkę, siatkówkę,
piłkę ręczną oraz te-
nisa ziemnego;

• przy obiekcie znaj-
dować się będzie

bieżnia oraz pia-
skownica do skoku w
dal;

• obiekt wyposażony
będzie również w
murowany budynek

gdzie znajdować się
będą szatnie, łazien-
ki i magazyn;

• przy Orliku wybudo-
wany zostanie skate
park wraz ze

wszystkim urządze-
niami typu rampy,
rynny i ławeczki.

A.B.

W dniu dzisiejszym
o godzinie 9.00 odbyło
się uroczyste otwarcie i
rozpoczęcie roku szkol-
nego 1 klasy autystycz-
nej w Zespole Szkół im.
Mikołaja Kopernika w
Chełmcu. Rok szkolny
dla uczniów tej klasy
zainaugurował wójt
Bernard Stawiarski,
którego decyzją tego ty-
pu klasa rozpoczęła
działalność po raz
pierwszy na terenie
Gminy Chelmiec. Wójt

powitał rodziców, kadrę
nauczycielską oraz sa-
me dzieci, które obda-
rował na dobry począ-
tek roku szkolnego
drobnymi upominkami.
Decyzja wójta przewi-
duje utworzenie w Ze-
spole Szkół w Chełmcu
klas dla dzieci z auty-
zmem – zarówno na po-
ziomie szkoły podsta-
wowej jak i w niedale-
kiej przyszłości gimna-
zjum, co w przypadku
tych drugich będzie

przedsięwzięciem pio-
nierskim w naszym re-
gionie. A.B.

Otwarcie klasy autystycznej w Chełmcu.

Otwarcie klasy autystycznej w Chełmcu.

Dzieci autystyczne
uczące się w klasie spe-
cjalnej, która powstała
w nowym roku szkol-
nym w Zespole Szkół w
Chełmcu znalazły ak-
ceptację całego środo-
wiska szkolnego. Czują
się świetnie w stworzo-
nym dla nich miejscu i
z radością biorą udział
w różnorodnych zaję-
ciach stymulujących ich
rozwój. Wyjeżdżają na
dogoterapię i hipotera-
pię do Stróż. Uczestni-
czą w ćwiczeniach na
ścianie wspinaczkowej.
Mają zapewnione masa-
że w ramach akcji „Ak-
tywni mimo autyzmu”.

Chętnie wychodzą też
poza szkołę na krótkie
wycieczki po okolicy.
Szkoła stara się, aby in-
tegracja uczniów cho-
rych na autyzm ze spo-
łecznością szkolną
przebiegała w sposób
naturalny. Już pod ko-
niec ubiegłego roku
szkolnego w klasach 1-3
szkoły podstawowej
przeprowadzono lekcje
z elementami bibliote-
rapii, które miały na ce-
lu przygotować dzieci
na przyjęcie nowych
wychowanków, ucząc
tolerancji i kształtować
zachowania integracyj-
ne. A.B.

Dzieci autystyczne znalazły akceptację

Klasa specjalna.
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O tym, że brak
przejazdu przez drogę
wojewódzką 975 w rejo-
nie Kurowa stwarza
ogromne problemy
techniczne dla miesz-
kańców Gminy Cheł-
miec z rejonów wsi Dą-
browa, Ubiad, Klimków-
ka, Librantowa, Wola
Marcinkowska i dla
wszystkich użytkowni-
ków wspomnianej drogi
pisano już wielokrotnie
ale teraz nadarza się
okazja, żeby raz jeszcze
sprawę odświeżyć.

Otóż w ostatnim
czasie zbiegły się ze so-
bą cztery wydarzenia,
które znów przywołały
temat przejazdu przez
osuwisko (pisząc osuwi-
sko trzeba raczej myśleć
o pseudo osuwisku bądź
o drodze uważanej
przez niektórych urzęd-
ników za osuwisko) w
miejscowości Kurów na
drodze wojewódzkiej
975. We wtorek 28
sierpnia wpłynęło na
dziennik podawczy tut.
Urzędu pismo adreso-
wane m.in. do Wójta
Gminy Chełmiec podpi-
sane przez niemal 50
osób głównie przedsta-
wicieli przedsiębiorców,
właścicieli firm trans-
portowych, sklepów,
gospodarstw agrotury-
stycznych itp… oraz soł-
tysów i radnych z tere-
nu gmin Chełmiec i

Gródek nad Dunajcem.
Pismo jest wyrazem
bezsilności i oburzenia
tych osób na utrudnie-
nia jakie powoduje brak
prawnej możliwości
przejazdu przez tą dro-
gę. Właściciele firm bar-
dzo dotkliwie odczuwa-
ją stan zawieszenia jaki
panuje na wspomina-
nym odcinku drogi. Ro-
sną koszty transportu,
coraz mniej ludzi (nie
tylko samych mieszkań-
ców ale także turystów)
przejeżdża przez prze-
jazd co z kolei wpływa
na obniżenie dochodów
tychże przedsiębiorców.
Każdego dnia przez tzw.
przejazd techniczny
wykonany przez Gminę
Chełmiec przejeżdża
blisko 4 000 samocho-
dów – to świadczy o
tym jak ten właśnie
przejazd jest ważny dla
całej lokalnej społecz-
ności.

Drugim wydarze-
niem związanym z tzw.
„osuwiskiem” było
wpłynięcie na dziennik
podawczy tut. Urzędu
korespondencji z Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich
w Krakowie. Zawarte w
niej jest odwołanie zło-
żone przez ZDW w Kra-
kowie do Głównego In-
spektora Nadzoru Bu-
dowlanego w Warszawie
od decyzji Wojewody
Małopolskiego z dnia

23.05.2012 r. wnoszącej
sprzeciw do zgłoszenia
zamiaru wykonania ro-
bót budowlanych dla
realizacji zadania „od-
budowa uszkodzonego
po powodzi odcinka
drogi wojewódzkiej nr
974 w m. Kurów, odc. nr
290 km 4+123 – 4+241
wraz z konstrukcją za-
bezpieczająco – odcią-
żającą. Nie wchodząc
już w merytorykę nie-
przyjęcia zgłoszenia
przez Wojewodę, jak
również argumentów
ZDW przemawiających
za uruchomieniem in-
westycji na zgłoszenie –
a nie jak chce Wojewoda
na pozwolenia na budo-
wę z pełną dokumenta-
cją, rodzi się smutna
konstatacja, że naj-
prawdopodobniej ZDW
już nigdy nie uruchomi
tego przejazdu. Skąd ta-
ki wniosek? Otóż półto-
ra roku temu Gmina
Chełmiec po trwających
całe miesiące utarcz-

kach z Zarządem Dróg
Wojewódzkich, który
nie przyjmował żadnych
argumentów za zanie-
sieniem zakazu wjazdu
na tzw. „osuwisko” (po-
mimo wykonania przez
gminę stosownych ba-
dań, planów, uzgodnień,
a przede wszystkim po-
mimo próby czasu oraz
przejeżdżających tam-
tędy pojazdów jakiej
poddana została droga),
przekazała we władanie
tym odcinkiem drogi z
powrotem Zarządowi
Dróg Wojewódzkich.
Jakich się wtedy nasłu-
chaliśmy obietnic –
złożonych w środkach
masowego przekazu
przez Dyrektora ZDW
Grzegorza Stecha.
Obiecano przetarg (fak-
tycznie się odbył – wy-
brano nawet wykonaw-
cę zadania i podpisano
umowę na grubo prze-
szło 6 milionów) i od-
danie drogi do użytku w
2012 roku. Miała być

Przejazd w Kurowie czyli dość ściemy
i naukowych wywodów….

Pikieta w sprawie drogi.
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wielka i kosztowna es-
takada (czytaj - pienią-
dze wyrzucone w błoto)
która ma wreszcie połą-
czyć Kurów oraz Gminę
Gródek ze światem. W
tym miejscu wypada
dodać, że gmina prze-
konywała dyrektora
Stecha, iż taki pomysł
jest bezsensownym to-
pieniem pieniędzy sko-
ro droga wykonana
przez gminę stoi i funk-
cjonuje bez zastrzeżeń
do dnia dzisiejszego, a
jej koszt wyniósł niecałe
100 000 zł, 60 razy mniej
niż planuje wydać ZDW.

Niestety - jak wi-
dać z cytowanego od-
wołania - nie ma naj-
mniejszej możliwości,
żeby droga stanęła w
2012 r., mało tego na
pewno nie stanie w ro-
ku przyszłym. Zanim
bowiem Główny Inspek-
tor nadzoru rozpatrzy
odwołanie minie prze-
cież co najmniej kilka
miesięcy, a nie ma pew-
ności czy Inspektor nie
przychyli się do decyzji
Wojewody bo jak się
okazuje, (to też wiemy z
treści odwołania) to już
drugie zgłoszenie za-
kwestionowane przez
Wojewodę. Pierwsze
złożył w imieniu ZDW
wykonawca przyszłej
drogi już w marcu br.,
wg. Wojewody zarówno
pierwsze jak i drugie
zgłoszenie zawierały ra-
żące błędy dyskwalifi-
kujące możliwość pod-
jęcia prac budowlanych

na zgłoszenie. Może
skończyć się na pod-
trzymaniu decyzji Wo-
jewody i konieczności
wykonania pełnej doku-
mentacji koniecznej do
uzyskania pozwolenia
na budowę. A z tym
wiązałyby się zapewne
dodatkowe badania,
uzgodnienia, przetarg
na dokumentację itp…
krótko mówiąc lata wy-
siłków i cała masa pu-
blicznych pieniędzy.
Weźmy również pod
uwagę fakt, że ostatnie
półtora roku trwały nie-
ustannie badanie geolo-
giczne (które niczego
zresztą konstruktywne-
go nie wniosły), proce-
dury przetargowe, wy-
konywanie dokumenta-
cji etc…etc… A jeszcze
wg. opinii Wojewody
brak wszystkich doku-
mentów żeby rozpocząć
prace budowlane na
drodze. W tym miejscu
dodać należy, że tylko
do marca 2012 r. na sa-
me prace związane z
badaniami geologiczny-
mi Urząd Marszałkow-
ski wydał co najmniej
250 000 zł – a to dopiero
początek.

Trzecim z kolei
wydarzeniem była rów-
nież korespondencja,
która wpłynęła do tut.
Urzędu jeszcze 14.06.br.
– tym razem w odpo-
wiedzi na złożoną
uprzednio interpelację
– do wiceprzewodniczą-
cego Rady Gminy Cheł-
miec Pawła Bogdanowi-

cza. z-ca Dyrektora
ZDW Grażyna Krok in-
formuje, że cyt.: ”Brak
wiedzy odnośnie mate-
riałów i technologii wy-
konania nasypu oraz
sporządzonych zgodnie
z wiedzą techniczną ob-
liczeń nośności… itd…
itd…. Zarządca drogi
bez pewności, że prze-
jazd tym odcinkiem jest
dla pojazdów bezpiecz-
ny, nie wyda na to zgo-
dy”. O tym czy droga
jest bezpieczna ma zde-
cydować Wojewódzki
Zespół Nadzorujący Re-
alizację Projektu „Osło-
na przeciwosuwisko-
wa”.

Kolejnym czwar-
tym zdarzeniem było
wpłynięcie kolejnego
pisma tym razem cał-
kiem niedawno bo w
dniu 14.08. br. odpowie-
dzi na interpelację po-
sła Arkadiusza Mular-
czyka w/s w/w/ odcin-
ka drogi. Marszałek So-
wa informuje w niej, iż
organizowane są spo-
tkania, a także przewi-
duje się możliwość
wsparcia ze środków
„Osłony przeciwsouwi-
skowej” itp… Jednocze-
śnie załącza mapkę su-
gerującą niestabilność
tzw. „osuwiska” ze
względu na wahnięcia
od 2 do 4 mm w skali
roku – ale co istotne nie
na drodze wykonanej
przez gminę Chełmiec,
ale ok. 100 m dalej (!?).

Tak więc na chwilę
obecną następujące

podmioty badały „osu-
wisko”: Gmina Cheł-
miec, Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich, Komenda
Wojewódzka Policji,
Generalna Dyrekcja
Dróg Krajowych w Kra-
kowie, geolodzy na zle-
cenie ZDW, projektanci i
drogowcy na zlecenie
gminy, projektanci na
zlecenie ZDW, Wojewo-
da Małopolski, General-
ny Inspektor Nadzoru
Budowlanego w War-
szawie, o sprawie infor-
mowano również Mar-
szałka Województwa,
Ministerstwo Infra-
struktury, a teraz jesz-
cze musi sprawę zbadać
Wojewódzki Zespół
Nadzorujący Realizację
Projektu „Osłona prze-
ciwosuwiskowa” i jak
dotąd nikt, żadna z wy-
mienionych instytucji,
(oprócz wójta Bernarda
Stawiarskiego, który
chciał otworzyć prze-
jazd dla wszystkich), nie
chciał pozwolić nawet
na zrobienie przysło-
wiowego kroku w kie-
runku wykonania prze-
jazdu!

Wg. oceny gminy,
opartej zresztą nie tylko
na opinii projektantów,
ale przede wszystkim
na tym, że do dnia dzi-
siejszego przejazd stoi,
nie osuwa się i nic nie
wskazuje na to żeby
kiedykolwiek miał się
osunąć przejazd serwi-
sowy jest bezpieczny,
stabilny i nadaje się do
dopuszczenia do ruchu.
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Mało tego Wójt Gminy
Chełmiec jako ówczesny
zarządca drogi wziął na
siebie odpowiedzialność
za funkcjonowanie tego
przejazdu serwisowego i
bezpieczeństwo ludzi na
zarządzanym przez
gminę odcinku drogi.
Do dziś nie sposób za-
tem zrozumieć skąd ta-
kie opory biurokratycz-

ne w kwestii dopuszcze-
nia do ruchu na przed-
miotowym odcinku
drogi.

Konkluzja jest
smutna – przez upór
biurokratyczny i zra-
nione ambicje niektó-
rych urzędników naj-
prawdopodobniej nic
nie zostanie wybudowa-
ne a w najbliższych la-

tach ludzie będą sobie
nielegalnie jeździć po
trwałym przejeździe
wykonanym w czasie,
gdy administratorem
drogi był wójt Stawiar-
ski. Bo niestety tak to w
naszym kraju niejedno-
krotnie bywa, że naj-
trwalsze są prowizorki.
Szkoda tylko, że naj-
ubożsi lub potrzebujący,

a także dzieci i młodzież
muszą się trudzić bo
komunikacja zbiorowa
po tej drodze niestety
nie przejedzie. A pozo-
stałym kierowcom po-
zostaje życzyć bez-
piecznej, choć nielegal-
nej podróży.

A.B.

Gmina Chełmiec
rozpoczyna realizację
IV już etapu programu
„Internecik też dla dzie-
ci. W ramach tego etapu
zostanie zakupionych
150 zestawów kompute-
rowych. W październiku
zostanie rozstrzygnięty
przetarg a w listopadzie
zestawy komputerowe
trafią do osób zakwalifi-
kowanych w tym etapie.
Koszt jednego zestawu
oszacowany po analizie
dotychczasowych prze-
targów to 3300 zł, w
którego skład wchodzą:
komputer, monitor pła-
ski, klawiatura, myszka,
zasilacze, drukarka i
oprogramowanie. Gmi-
na Chełmiec będzie
również opłacać z fun-
duszy unijnych dostęp
do internetu przez
okres 3 lat. Prędkość in-
ternetu będzie nie
mniejsza niż 1 MB/s.
Osoby zakwalifikowane
przejdą również kursy z
„obsługi komputera” i
„korzystania z interne-
tu” zakończone uzyska-

niem certyfikatu.
W ramach progra-

mu „Internecik też dla
dzieci” gmina zakupiła
już 475 zestawów kom-
puterowych dla gospo-
darstw domowych, 84
zestawy komputerowe
do szkół, GOK-u i biblio-
teki gminnej.

To jednak nie
wszystko ponieważ w
ramach II etapu po
przetargu, gmina uzy-
skała oszczędności na
sprzęcie komputero-
wym na kwotę 250 tys.
zł., i wystąpiła z pismem
do Władzy Wdrażającej
Projekty Europejskie o
nie zwracanie tej kwoty
do budżetu Operatora
Programu. WWPE wyra-
ziła zgodę dzięki czemu
dodatkowe 70 gospo-
darstw domowych zo-
stało w sierpniu tego
roku wyposażone w
sprzęt komputerowy.

Gmina Chełmiec
walcząc z wyklucze-
niem cyfrowym na
pewno samodzielnie nie
byłaby w stanie zakupić

tak ogromnej ilości ze-
stawów komputero-
wych, dlatego bardzo
ważną informacją jest
że całość programu jest
w 85% finansowana z
środków europejskich.
O środki te gmina syste-
matycznie i skutecznie
występowała od 2009
roku, dzięki czemu w
skali kraju jesteśmy na
pierwszym miejscu
wśród gmin wiejskich
które walczą z wyklu-
czeniem cyfrowym.

Każde gospodar-
stwo domowe które
otrzymało lub otrzyma
zestawy komputerowe
bezwzględnie musiało
spełniać przynajmniej
jeden z poniższych wa-
runków:

• gospodarstwo do-
mowe korzysta z
świadczeń rodzin-
nych, lub pomocy
opieki społecznej;

• w gospodarstwie
domowym jest osoba
niepełnosprawna z
znacznym lub
umiarkowanym
stopniem niepełno-
sprawności;

• w gospodarstwie
domowym jest mat-
ka lub ojciec samot-
nie wychowujący
dzieci;

• w gospodarstwie
domowym jest ro-
dzina zastępcza.

Każdy z benefi-
cjentów programu zo-
stał zweryfikowany pod
kątem spełniania po-

Internecik IV
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wyższych warunków i
sam oświadczył że tako-
we spełnia.

Gmina Chełmiec w
ostatnich miesiącach

zapisywała również
osoby zainteresowane
udziałem w programie
na listę rezerwową do
IV etapu. Jeżeli po prze-

targu (który zostanie
rozstrzygnięty w paź-
dzierniku) pojawią się
oszczędności, to na
pewno gmina wystąpi z

pismem do WWPE o
zgodę na wyposażenie z
oszczędności kolejnych
beneficjentów.

M.B.

W dniu 16.10.2012r
w miejscowości Cheł-
miec przy Urzędzie
Gminy, ul. Papieska 2.
będą wykonywane bez-
płatne badania mam-
mograficzne, którym
objęte zostaną Panie od
50 do 69 roku życia. Ba-
dania finansowane są ze
środków Narodowego
Fundusz Zdrowia.

Rejestracja telefo-
niczna pod nr 58 325 76
02, 58 325 76 05.

Przed przystąpie-
niem do badania Panie
wypełniają specjalnie
opracowane ankiety,
które zawierają infor-
macje pozwalające na
dokonanie pełniejszej
oceny zdjęć przez leka-
rzy. Panie powinny mieć
ze sobą dowód osobisty.

Jedno badanie
obejmuje wykonanie 4

projekcji (po dwie pro-
jekcje na każdą pierś).
Panie otrzymują wynik
badania po ok. 14
dniach pocztą na adres
domowy. Zdjęcia opisy-
wane są przez dwóch
doświadczonych leka-
rzy radiologów posiada-
jących drugi stopień
specjalizacji.

Badania Mammo-
graficzne bedą wykony-
wane przez NZOZ Mam-
mo-Med Centrum Dia-
gnostyki I Usług Me-
dycznych z Gdańska

Firma ta specjali-
zuje się w wykonywaniu
profilaktycznych badań
mammograficznych z
użyciem mammobusów,
które są specjalnie za-
projektowane dla po-
trzeb wykonywania ba-
dań mammograficz-
nych. Posiadają pocze-

kalnię, dwie przebieral-
nie, gabinet badań,
ciemnię oraz odpowied-
nią ochronę przed pro-
mieniowaniem.

Firma zapewnia
personel z wieloletnim
doświadczeniem w wy-
konywaniu badań
(technicy elektroradio-
logii) jak i w ich opisy-
waniu (lekarze radiolo-
gii z II stopniem specja-
lizacji) oraz najnowszy
sprzęt - mammografy
firmy Siemens Mammo-
mat 3000 Nova zostały
wyprodukowane w 2006
roku. Pomieszczenia

ciemni i opisowni zo-
stały specjalnie zapro-
jektowane i wyposażone
w nowe dedykowane
mammografii: wywoły-
warkę firmy Agfa i ne-
gatoskop oraz nowy
sprzęt do kontroli jako-
ści. Firma wprowadziła
procedury i instrukcje
oraz zgodnie z Rozpo-
rządzeniem Ministra
Zdrowia - Radiologiczną
Księgę Jakości – zapew-
niającą odpowiednią ja-
kość i bezpieczeństwo
wykonywanych badań.

M.B.

Bezpłatne badania mammograficzne

Gmina Chełmiec realizuje projekt:"Internecik też dla dzieci -zapobieganie wykluczeniu społecznemu na terenie Gminy Chełmiec - etap II"
Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki
Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eInclusion
Główny cel projektu - Zakup zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem oraz świadczenie usług
dostępu do internetu dla 355+70 odbiorców na terenie gminy Chełmiec"Dotacje na innowacje" "inwestujemy w Waszą przyszłość"

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramachProgramu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka
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„Wszelka sztuka
powinna stać się nauką,
a wszelka nauka – sztu-
ką”, słowa filozofa Frie-
dricha Schlegera, zosta-
ły zapisane jako motto
przewodnie, które bę-
dzie towarzyszyło
wszelkim działaniom
uczniów w nowo otwar-
tym obiekcie sporto-
wym i budynku Zespołu
Szkół w Biczycach Dol-
nych. W niespełna pół-
torej roku od rozpoczę-
cia prac budowlanych
nowa sala gimnastyczna
i budynek szkolny zo-
stały uroczyście oddane
do użytku. Ich otwarcie
stało się wielkim świę-
tem dla szkolnej spo-
łeczności.

Uroczystość roz-
poczęła się mszą św. w
kościele parafialnym w
Niskowej pod przewod-
nictwem Księdza Bisku-
pa Andrzeja Jeża.

Część oficjalną
rozpoczął koncert Or-
kiestry Reprezentacyj-
nej Straży Granicznej w
Nowym Sączu. Dźwięki
dud podhalańskich czy
dzwonków pasterskich
(tzw. „zbyrcoków”), a
także góralskie ciupagi
podkreślają oryginalny

charakter granej przez
nią muzyki. Koncert zo-
stał przyjęty ze szcze-
gólnym podziwem dla
muzyków. Orkiestra Re-
prezentacyjna Straży
Granicznej jest godnym
reprezentantem forma-
cji Straży Granicznej w
całej Europie.

W uroczystym
przecięciu wstęgi wzięli
udział.: Jego Eminencja
Biskup Andrzej Jeż,
Wójt Gminy Bernard
Stawiarski, Dyrektor
Szkoły Rafał Majewski,
przedstawiciel wyko-
nawcy inwestycji – Ma-
rek Basta i sołtys wsi
Biczyce Dolne Czesław
Kojs.

Zaproszeni goście
mieli również możli-
wość wpisania się do
księgi pamiątkowej oraz
zwiedzenia placówki.

Jednym z najbar-
dziej znaczących wyda-
rzeń, które miały miej-
sce w tym szczególnym
dla szkoły dniu , był
wernisaż prac arty-
stycznych Jerzego Fran-
ciszka Michalaka, uro-
dzonego w Chorzowie,
który skończył sceno-
grafię w krakowskiej
ASP u profesora An-

drzeja Stopki. Artysta
wszechstronny, plastyk
tworzący od wielu lat
dla różnych scen te-
atralnych w kraju, po-
kazał w szkolnych kory-
tarzach wystawę autor-
ską. Zwiedzający oto-

czeni niezwykłością
dzieł pana Jerzego, zo-
stali wprowadzeni w
świat teatru, wręcz nie-
zwykłych projektów
kostiumów teatralnych
oraz projektów lalek.

GOK.

WIELKIE OTWARCIE KOMPLEKSU
SPORTOWO-EDUKACYJNEGO

W BICZYCACH DOLNYCH
Szkoła w Biczycach Dolnych

stawia na sztukę!

Otwarcie szkoły.
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W mury tej szkoły wstępowałem poraz pierwszy 45 lat temu - rozpoczął wójt gminy Bernard Stawiarski.
A teraz jestem człowiekiem sukcesu.
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Gmina Chełmiec
wystąpiła z wnioskiem o
dofinansowanie inwe-
stycji p.n. „Zagospoda-
rowanie przestrzeni w 4
miejscowościach w
Gminie Chełmiec”. Ce-
lem tej operacji jest za-
spokajanie potrzeb
mieszkańców poprzez
remont lub budowę
wielofunkcyjnych boisk
w miejscowościach
Chomranice, Paszyn,
Kunów oraz wykonanie
chodników na ul. Szkol-
nej i ul. Witosa w
Chełmcu.

- W Chomranicach
zostanie wykonany re-
mont istniejącego bo-
isko asfaltowego przy
zespole szkół, polegają-
cy na wymianie na-
wierzchni na poliureta-
nową, ustawieniu no-

wych bramek, słupków
do siatkówki i koszy-
kówki, ogrodzeniu cało-
ści wraz z piłkochwyta-
mi. Szacowany koszt re-
montu to 240 tys. zł.

- W Paszynie zo-
stanie wykonane nowe
wielofunkcyjne boisko
sportowe przy zespole
szkół. Inwestycja będzie
polegać na budowie
wielofunkcyjnego bo-
iska o nawierzchni poli-
uretanowej o wymia-
rach 30m x 16m do piłki
siatkowej i koszykówki.
Obok boiska zostaną
ustawione ławeczki, ko-
sze na śmieci oraz sto-
jaki na rowery. Całość
zostanie ogrodzona, a
od strony szkoły będzie
wykonana alejka z kost-
ki. Inwestycję szacuje
się na 224 tys. zł.

- W Kunowie bę-
dzie wykonane boisko
do piłki nożnej o wy-
miarach 62m x 30m. o
nawierzchni trawiastej.
Boisko zlokalizowane
będzie przy placu za-
baw. Przy boisku po-
wstanie mały parking z
stojakami na rowery, ła-
weczki drewniane i ko-
sze na śmieci. Całość
będzie ogrodzona. Sza-
cowany koszt remontu
to 240 tys. zł.

- W Chełmcu pla-
nuje się wykonać chod-
niki na ulicach Witosa i
Szkolnej. Drogi te pro-
wadzą do lodowiska.
Łączna długość chodni-
ków to ponad 500 mb.
Na chodnikach zostaną
zamontowane ławeczki
oraz nasadzone krzewy
ozdobne. Z istniejących

posesji zostaną wyko-
nane zjazdy na drogę
gminną. Na prawej
stronie ulicy Szkolnej
zlokalizowany będzie
parking na około 30 sa-
mochodów. Szacowana
wartość inwestycji to 1
mln. zł.

Gmina Chełmiec na
w/w zadania planuje
pozyskać maksymalną
kwotę dofinansowania
czyli 500 tys. zł. Pozo-
stała część będzie po-
kryta z budżetu gminy.
Jeżeli wniosek przejdzie
pozytywnie ocenę me-
rytoryczną Samorządu
Województwa Małopol-
skiego to rozpoczęcie
prac planowane jest na
wiosnę 2013 roku.

M.B.

Wniosek o dofinansowanie inwestycji p.n. „Zagospodarowanie
przestrzeni w 4 miejscowościach w Gminie Chełmiec”.

W dniach 08-09
sierpnia 2012 oraz 13
sierpnia 2012 roku od-
były się dwa posiedze-
nia Rady LGD ''KORONA
SĄDECKA'', których
przedmiotem była oce-
na wniosków o przy-
znanie pomocy, złożo-
nych w V naborze na
operacje w ramach
działania „Wdrażanie

lokalnych strategii roz-
woju” objętego Progra-
mem Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich na lata
2007-2013 z udziałem
środków Europejskiego
Funduszu Rolnego na
rzecz Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich z zakre-
su: „Małe projekty”,
„Odnowa i rozwój wsi”,
„Tworzenie i rozwój

mikroprzedsiębiorstw”
oraz „Różnicowanie w
kierunku działalności
nierolniczej”.

W ramach tego na-
boru z terenu naszej
gminy również zostały
złożone wnioski. Obok
prezentujemy wykaz
wniosków które pozy-
tywnie przeszły ocenę
formalną i zostały wy-

brane do realizacji na
2013 rok. Kolejnym
etapem weryfikacji
wniosków jest Samo-
rząd Województwa Ma-
łopolskiego, który me-
rytorycznie ocenia zło-
żone wnioski. Szerzej o
wniosku złożonym
przez Gminę Chełmiec
do LGD piszemy w po-
przednim artykule. M.B.

Nabór wniosków w LGD Korona Sądecka na 2012 rok
zakończony
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Lista wniosków w ramach działania Małe Projekty.
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W dniach 29/30
września 2012r. w Gmi-
nie Chełmiec (Małopol-
ska) rozegrano Finały
Mistrzostw Polski piłki
nożnej szóstek projektu
"Orlik Polska, kategorii
+35" stanowiące pierw-
szą edycję ogólnopolską

W piłkarskiej ry-
walizacji rozgrywanej
na zapleczach sporto-
wych Orlik w Wielogło-
wach oraz Świniarsku
rywalizowało 16 - stu
przedstawicieli z całej
Polski. Pierwszy dzień
zawodów stanowiący
fazę grupową wyłonił
najlepszą czwórkę na
niedzielne finały tj.
Warmińsko - Mazurskie
(Olsztyn - Oldboys' Te-
am), Mazowieckie (Ząb-
ki - MOSiR Ząbki), Lu-
belskie (Opole Lubelskie
- Cephalgia) oraz Śląskie
(Knurów - Ivet Gliwice).

Niedzielne finały
oglądał Poseł na Sejm
Andrzej Czerwiński.
Najlepsi okazali się za-
wodnicy Oldboy's Olsz-
tyn, którzy w wielkim
finale pokonali po rzu-
tach karnych rywali z
Ząbek MOSiR Ząbki.
Triumfatorzy otrzymali
przepustkę na Finały
Orlik Euro. Gmina Cheł-
miec jako Koordynator
projektu dziękuje za
sportową rywalizację
zapraszając na oficjalny
portal www.orlikpol-
ska.pl

Król strzelców
Wojciech Stryżko week-
endowych zmagań
otrzymał bon o wartości
2000 zł ufundowany
przez firmę Wiśniowski
na zakup produktu tejże
firmy.

W dniach 22/23
września 2012r. w Gmi-
nie Chełmiec (Małopol-
ska) Koordynatora pro-
jektu rozegrano Finały
Mistrzostw Polski piłki
nożnej szóstek projektu
„Orlik Polska, kategorii
+16” stanowiące jedno-
cześnie drugą edycję
ogólnopolską – ubiegło-
roczne finały ze stolicy
Polski powędrowały do
Małopolski.

W piłkarskiej ry-
walizacji rozgrywanej
na zapleczach sporto-
wych Orlik w Wielogło-
wach oraz Świniarsku
rywalizowało 16 – stu
przedstawicieli po-
szczególnych Woje-
wództw – wyjątek dzi-
kiej karty stanowili pił-
karze z Celestynowa
(Mazowieckie) zastępu-
jąc woj. Lubuskie, które
nie zgłosiło akcesu do
walki o tytuł mistrza
Polski. Dzika karta
przyznana została na
podstawie liczby drużyn
rywalizujących w Fina-
łach Wojewódzkich w
całej Polsce.

22 września w so-
botę o godz. 9:00 na za-
pleczu sportowym Orlik

w Wielogłowach doko-
nano uroczystego
otwarcia Finałów Ogól-
nopolskich, w których
poza zawodnikami
wzięli udział poseł na
sejm Andrzej Romanek,
przedstawiciel Polskie-
go Związku Piłki Nożnej
Zbigniew Stępniowski
jak i przedstawiciele lo-
kalnych władz tj. Wice
przewodniczący Rady
Gminy Chełmiec Paweł
Bogdanowicz, Przewod-
niczący Komisji Sportu
Gminy Chełmiec An-
drzej Tyrkiel, Radny
Gminy Chełmiec Jan
Mróz oraz Dyrektor Ze-
społu Szkół w Wielogło-
wach Janusz Bielec.
Swoje umiejętności wo-
kalne zaprezentował
zespół taneczny Helen-
ka, oraz zespół Break-
dance Fight Tigers.

Równo o godzinie
10:00 rozpoczęto zma-
gania w grupach A oraz
C (grupy poranne), zaś
kolejno B oraz D (grupy
popołudniowe). Awans
do wielkich niedziel-

nych finałów uzyskali
zwycięzcy poszczegól-
nych grup tj. Mazo-
wieckie – dzika karta
(AC JBB Celestynów),
Śląskie (Częstochowa –
Raków Zachód), Mazo-
wieckie (Góra Kalwaria
– Albicelestes) oraz Lu-
belskie (Kraśnik – LKR
Team Guittard).

W niedzielnych fi-
nałach w związku z nie
przystąpieniem do za-
wodów play-off trzech
drużyn poza Kraśnikiem
mistrzem Polski auto-
matycznie została dru-
żyna z Województwa
Lubelskiego (Kraśnik
Guittard) otrzymując
przepustkę na Finały
Europejskie. Kapitano-
wie drużyn na znak
protestu dotyczącego
zawodnika grającego
spoza Polski nie przy-
stąpili do zawodów –
czego nie zabrania re-
gulamin projektu Orlik
Polska w sezonie 2012.
Do zawodów Koordy-
natorzy dopuścili drugi
zespół grupy Kraśnika

Finały Orlik Polska.

Finał Orlik Polska!
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tj. Gronowo Elbląskie
przekazując jednocze-
śnie czterem drużynom
możliwość udziału także
w Finałach Orlik Euro.

W uroczystym za-
kończeniu, które odbyło
się tuż po meczu finało-
wym przyznającym dzi-
ką kartę wicemistrzom

Polski AC JBB Celesty-
nów uhonorowano
obecnych uczestników
niedzielnej rywalizacji
przy obecności zespołu
regionalnego Helenka
oraz zespołu Cheerle-
aders Iskry Chełmiec.
Uroczystego wręczenia
nagród dokonał Wójt

Gminy Chełmiec Ber-
nard Stawiarski wspól-
nie ze Stanisławem So-
rys – członkiem Zarzą-
du Województwa Mało-
polskiego. Obecny był
także poseł na sejm An-
drzej Czerwiński, Stani-
sław Kogut, Dyrektor
ds. marketingu Irena

Korzym firmy Konspol,
ponadto Wiceprzewod-
niczący Rady Gminy
Chełmiec Paweł Bogda-
nowicz, Przewodniczący
Komisji Sportu Gminy
Chełmiec Andrzej Tyr-
kiel, Radni Gminy Cheł-
miec Jan Mróz i Józef
Jabłoński. K.Z.

W pierwszy week-
end września na zaple-
czu sportowym Orlik w
Wielogłowach przy Ze-
spole Szkół odbyły się
Finały Wojewódzkie
projektu „Orlik Polska,
kategorii +16 & +35” pił-
ki nożnej szóstek ama-
torów. Oficjalny portal
ze szczegółową analizą
www.orlikpolska.pl

Kategoria +16
12 – stu mistrzów

regionalnych z Woje-
wództwa Małopolskiego
przystąpiła do rywaliza-
cji o przepustkę na Fi-
nały Ogólnopolskie.
Ubiegłoroczni mistrzo-
wie Małopolski Dąbrowa
Tarnowska swój start do
najlepszych nie zanotu-
je kończąc swoją przy-
godę z mistrzostwami

już w fazie grupowej.
Gospodarze z Chełmca
drużyna Hortexu ruszy-
ła z impetem, by w fazie
play-off minimalnie
przegrać starcie o wiel-
ki finał. Finał, który na-
leżał do Kęt (Chłopaki z
Ośki) pokonując w de-
cydującym starciu Kal-
warię Zebrzydowską
(Drim Tim Mrugacz Au-
to Serwis). Brąz przy-
padł Wadowicom (Hu-
stlerzy), zaś czwarta lo-
kata trafiła do Hortexu
z Chełmca. Podczas Fi-
nałów Wojewódzkich
zjawili się przedstawi-
ciele z Gminy Chełmiec,
Pan Radny Paweł Bog-
danowicz, Andrzej Tyr-
kiel oraz Dyrektor Ze-
społu Szkół w Wielogło-
wach Janusz Bielec wrę-

czając nagrody najlep-
szym uczestnikom.

Kategoria +35
2 września roze-

grano Finały Woje-
wódzkie kategorii wie-
kowej +35 „Oldbojów”.
Triumfatorami jedno-
dniowych zmagań zo-
stała drużyna z Kalwarii
Zebrzydowskiej (Mo-
chery – Profesorzy),

którzy pokonali w me-
czu finałowym ekipę z
Łącka (Unimat). Brąz
przypadł Wadowicom
przed Skawiną. Symbo-
liczne nagrody najlep-
szym uczestnikom
wręczał Prezes klubu
sportowego Dąbrovia
Wielogłowy Pan Albert
Cisowski.

K.Z.

Małopolska już poznała Chełmiec

Orlik Polska.

Siatkarski Gminny
Klub Sportowy Iskry
Chełmiec zaprasza
wszystkie zaintereso-
wane dziewczyny po-
cząwszy od klas podsta-
wowych 4 – 6, przez
gimnazjum po seniorki
do założenia barw trze-

cioligowego zespołu
GKS Iskry Chełmiec.
Główne treningi odby-
wają się na hali sporto-
wej w Piątkowej przy
Zespole Szkół we wtorki
(16:00 – 19:00), środy
(18:00 – 20:00) oraz
piątki (16:00 – 19:00),

ponadto zakres działal-
ności poszerzony został
o Zespół Szkół w Li-
brantowej, zaś w pla-
nach stworzenie jest
trzeciej lokalizacji tj.
Zespołu Szkół w Chełm-
cu. Rodziców zaprasza-
my do skierowana swo-

ich pupili w szeregi
Iskier Chełmiec, zainte-
resowanych prosimy o
kontakt na iskry@chel-
miec.pl lub z Wydziałem
Sportu i Rekreacji Gmi-
ny Chełmiec 18 414 56
10. K.Z.

GKS Iskry Chełmiec – ciągły nabór
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Dnia 19 września
2012 roku w Miasteczku
Galicyjskim odbyła się
konferencja z udziałem
marszałków Wojewódz-
twa Małopolskiego, sta-
rostów i wójtów gmin z
powiatów nowosądec-
kiego, gorlickiego i li-
manowskiego. Przed-
miotem debaty był Sub-
regionalny Program
Rozwoju na lata 2014 –
2020.

Subregionalny
Program Rozwoju 2014-
2020 ma za zadanie
wskazać politykę roz-
woju dla każdego z pię-
ciu obszarów woje-
wództwa (Krakowski
Obszar Metropolitalny,
Małopolska Zachodnia
oraz subregiony: tar-
nowski, sądecki, podha-
lański) w oparciu o ich
atuty. Ma także przy-
czynić się do większego
zaangażowania i współ-
pracy lokalnych środo-
wisk na rzecz przygoto-
wania wspólnych
przedsięwzięć ważnych
dla rozwoju subregionu.
Docelowo SPR będzie
prezentował zarówno
politykę wspierania
rozwoju poszczegól-

Gmina Chełmiec zgłasza
priorytetowe propozycje

do Banku Projektów
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nych subregionów, jak i
uzgodnione w subregio-
nach listy przedsię-
wzięć, które będą mogły
uzyskać dofinansowanie
ze środków nowego
programu regionalnego
współfinansowanego z
środków europejskich.

Jednym słowem
jest to program z które-
go gminy będą mogły
pozyskać środki na nie-
zwykle ważne inwesty-
cje dla regionu od roku
2014.

Gmina Chełmiec
zgłosiła 4 projekty do
Banku Projektów:

Inwestycje te są
realne i możliwe do re-
alizacji. Do każdej z nich
niezbędny jest wkład
własny gminy na pozio-
mie 30%, który w okre-
sie 2014 – 2018 wyniósł-
by około 60 mln. zł.
Rocznie na inwestycje z
środków własnych gmi-
na przeznacza ponad 20
mln. zł., ponadto jest
jedną z najmniej zadłu-
żonych gmin w powie-
cie nowosądeckim, więc
zabezpieczenie wkładu
własnego nie byłoby
dużym wyzwaniem.

Pytanie tylko czy
te projekty, tak ważne i
niezbędne dla miesz-
kańców całego regionu,
znajdą uznanie w
oczach osób decyzyj-
nych za kształt Subre-
gionalnego Programu
Rozwoju.

A.B.
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01.06.2012 r. roz-
poczęła swoją działal-
ność powołana przez
Radę Gminy Chełmiec
Straż Gminna. Formacja
ta działa w czteroosobo-
wym składzie – Komen-
dant oraz trzech straż-
ników gminnych. Wszy-
scy odbyli stosowne
przeszkolenia podsta-
wowe wymagane przez
Ustawę o strażach
gminnych/miejskich.

W wielkim skrócie
Straż Gminna ma stać
na straży porządku pu-
blicznego, nie mylić z
bezpieczeństwem pu-
blicznym, o który na
mocy innych aktów
prawnych dbają: Policja,
Straż Graniczna, Agen-
cja Bezpieczeństwa We-
wnętrznego itd.

Na terenie Gminy
Chełmiec Straż Gminna
podczas swoich co-
dziennych działań pre-
wencyjnych i admini-
stracyjno-porządko-
wych szczególną uwagę
zwróciła na problem
spożywania napojów al-
koholowych w miej-
scach niedozwolonych
takich jak sklepy, okoli-
ce szkół, ulice, boiska
sportowe. Działania
straży w tej materii
skupiły się nie tylko na
represji ale przede
wszystkim na uświada-
mianiu osób o społecz-

nej szkodliwości takich
zachowań. W niebudzą-
cych żadnej wątpliwości
sytuacjach łamania pra-
wa ukarano sześć osób
mandatami karnymi w
wysokości 100 złotych
(taka wysokość manda-
tu przewidziana jest w
taryfikatorze za wykro-
czenie z art. 43`ust 3
ustawy o wychowaniu w
trzeźwości i przeciw-
działaniu alkoholizmo-
wi). Swoje działania
Straż Gminna kilkakrot-
nie połączyła z członka-
mi Komisji Rozwiązy-
wania Problemów Alko-
holowych działającej
przy Urzędzie Gminy w
Chełmcu realizując jej
statutowe zadania.

W odpowiedzi na
interwencje mieszkań-
ców zmuszanych przez
nieprawidłowo parkują-
cych samochody na
chodnikach do obcho-
dzenia ich po ruchli-
wych jezdniach strażni-
cy ukarali 22 kierow-
ców, którzy nieprawi-
dłowo zatrzymywali
swoje pojazdy.

Straż Gminna
ujawniła trzy duże nie-
legalne wysypiska śmie-
ci, ustalono sprawców
zaśmiecania , których
ukarano mandatami
karnymi w wysokości
500 złotych. Ponadto
zostali oni zobligowani

do posprzątania miejsc,
w które nielegalnie wy-
rzucali śmieci.

Straż Gminna za-
bezpieczała przebieg
wszystkich gminnych
uroczystości takich jak:
Dzień Dziecka w Świ-
niarsku, Imieniny Gmi-
ny w Librantowej, Fe-
styn na Ubiadzie, Kon-
kurs Kół Gospodyń
Wiejskich w Klęcza-
nach, Otwarcie Kom-
pleksu Szkolno-Przed-
szkolnego w Biczycach
Dolnych. Ponadto za-
bezpieczono przebieg
uroczystości kościel-
nych – procesje Bożego
Ciała w Trzetrzewinie,
Niskowej i Marcinkowi-
cach, Odpust w Trze-
trzewinie, Pielgrzymka
w Trzetrzewinie, Uro-
czystości Patriotyczno-
Religijne w Wielogło-
wach.

Strażnicy Gminni
wykonali jedenaście
konwojów wartości pie-
niężnych na potrzeby

Gminy Chełmiec.
W trakcie co-

dziennej służby doko-
nywana jest kontrola
ładu i porządku w rejo-
nach boisk sportowych i
szkół.

Strażnicy Gminni
w Chełmcu mają w
swojej dyspozycji foto-
pułapkę, która jest wy-
posażona w kamerę
podczerwieni co po-
zwala na jej wykorzy-
stanie także w porze
nocnej.

Do dnia dzisiejsze-
go strażnicy gminni z
Chełmca załatwili łącz-
nie 72 interwencje
zgłaszane telefonicznie
przez mieszkańców
gminy. Interwencje te
dotyczyły bardzo sze-
rokiego spektrum te-
matycznego od bez-
pańskich psów luźno
biegających po wsiach
poprzez niekoszenie
traw, nieprawidłowe
składowanie obornika,
palenia śmieci i pozo-

Straż Gminna.

Nielegalne wysypisko smieci.
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stałości roślinnych, za-
śmiecania, zakłócania
porządku, zanieczysz-
czanie dróg, sprawdza-
nie prawidłowości
oznakowania skrzyżo-
wań, wylewanie nieczy-
stości płynnych, awarii
sieci telekomunikacyj-
nej, martwe zwierzęta,
nieporozumienia ro-
dzinne po psie odchody
na łące.

Od początku sierp-
nia bieżącego roku na
terenie gminy dokona-
no kilku zmian organi-
zacji ruchu drogowego,

mającego na celu doko-
nywanie zdalnego po-
miaru prędkości poru-
szających się po dro-
gach samochodów.
Miejsca te zostały usy-
tuowane w rejonach
szkół, przedszkoli, skle-
pów oraz innych obiek-
tów generujących
wzmożony ruch pie-
szych.

W ciągu miesiąca
fotoradar zarejestrował
przekroczenia prędko-
ści około 800 kierowców
wśród których: 15% sta-
nowią mieszkańcy Gmi-

ny Chełmiec, reszta 85
% kierowców jest spoza
Gminy Chełmiec wśród
której najwięcej bo ok.
15 % stanowią miesz-
kańcy miasta Nowego
Sącza.

Widać pierwsze
efekty działania urzą-
dzenia poprzez zauwa-
żalny spadek prędkości,
z jaką poruszają się kie-
rowcy na oznaczonych
odcinkach.

Rekordzista złapa-
ny przez gminny foto-
radar przekroczył do-
zwoloną prędkość o

prawie 70 km/h. Dostał
za to 10 punktów kar-
nych i 500 zł.

Wpływy jakie
gmina uzyskuje z man-
datów zostaną prze-
znaczone na poprawę
bezpieczeństwa m.in.
budowę chodników, in-
stalowanie sygnalizacji
świetlnej, montaż pro-
gów zwalniających, bu-
dowę kładek i dodatko-
wych przejść dla pie-
szych.

R.M.

19 czerwca 2012
roku w Zespole Szkól w
Chomranicach odbył się
Dzień Sportu i jak co ro-
ku wspierał kampanię
„Zachowaj trzeźwy
umysł”. Najmłodsze kla-
sy rywalizowały „na we-
soło” w różnych konku-
rencjach dostosowa-
nych do ich wieku.

Klasy IV – VI szko-
ły podstawowej walczy-
ły w trójboju lekkoatle-
tycznym (bieg krótki,
bieg długi i skok z miej-
sca).

Gimnazjaliści pró-
bowali swoich sił w mię-
dzyklasowych turnie-
jach siatkówki (dziew-
czyny) i piłki nożnej
(chłopcy). Nad przebie-
giem zawodów w duchu
fair play czuwali sędzio-
wie spoza szkoły.

Puchary i trofea

sportowe ufundował
Wójt.

Nagrody dla Spor-
towców Roku zapewnił
poseł na sejm RP Wie-
sław Janczyk. A słodko-
ściami obdarowała
wszystkich sportowców
pani Lucyna Burnagiel.

Kolejnym przed-
sięwzięciem związanym
z kampanią był konkurs
na wykonanie maskotek
EURO 2012 z materiałów
z recyklingu.

Dzień zorganizo-
wały: Jolanta Bukowiec i
Małgorzata Ligas. Nad
całą imprezą czuwała
pani dyrektor Ewa Da-
mian. A pomocą służyli,
jak zwykle, wszyscy na-
uczyciele Zespołu Szkół
w Chomranicach.

CZOŁEM! DO ZO-
BACZENIA ZA ROK

DZIEŃ SPORTU 2012 w Chomranicach

Dzień sportu.
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Przed rozpoczę-
ciem roku szkolnego
2011/2012 wójt Bernard
Stawiarski zadecydował
o konieczności przepro-
wadzenia remontów w
dwóch szkołach, w któ-
rych od wielu lat nie
było prowadzonych
żadnych prac budowla-
nych. I tak tuż przed
wakacjami rozpoczęły
się remonty w Szkole
Podstawowej w Klęcza-
nach oraz w Szkole Pod-
stawowej w Krasnym
Potockim. Szkoły te wy-
budowane kilkadziesiąt
lat temu wymagały ge-
neralnego remontu, ich
stan nie tylko nie przy-
stawał już do miana no-
woczesnej i przyjaznej
dla uczniów szkoły na
miarę XXI wieku ale
także powodował szereg
utrudnień w prawidło-
wym funkcjonowaniu
szkoły. Gmina wydatko-
wała zatem ze swojego

budżetu kwoty na gene-
ralne remonty, które
całkowicie zmieniły wi-
zerunek obu szkół. I tak
w Klęczanach wymie-
niona została cała insta-
lacja elektryczna, po-
malowano wewnątrz
całą szkołę i wszystkie
sale dydaktyczne, prze-
starzałe luksfery zamie-
niono na nowe okna.
Szkoła ma także nową
instalację CO wraz z
piecem grzewczym. Za-
grzybione w piwnicach
ściany szkoły zostały
osuszone i odgrzybione
a wokół szkoły powstała
nowa opaska odwadnia-
jąca zabezpieczająca
przed wodami grunto-
wymi. Dla uczniów wy-
remontowano i na nowo
urządzono również
szatnie. Wykonawcą in-
westycji była firma Bog-
dana Romanka ze Stare-
go Sącza a kwota jaką
gmina przeznaczyła na

wykonanie remontu
wyniosła niemal 650 000
zł.

W Krasnym Potoc-
kim na generalny re-
mont szkoły gmina wy-
dała niemal 200 000 zł.
Dzięki pracom wykona-
nym m.in. przez ZGKiM
w Chełmcu szkoła w
Krasnym całkowicie
zmieniła swój wygląd.
Na zewnątrz zniknęły
szpecące budynek,
zbędne i rozlatujące się
już ganki. Szkołę na no-
wo odmalowano wg.
projektu architekta z
Nowego Sącza Konrada
Kochańskiego. Wokół
budynku powstała opa-
ska betonowa, wyre-
montowano również
schody przy szkole.
Także wewnątrz budy-
nek szkoły przeszedł
całkowitą metamorfozę.
Powstały schody łączą-
ce sale w piwnicy wraz
z korytarzem na piętrze

i poddaszu. Dotychczas
zaniedbane i nieużywa-
ne niemal poddasze
dzięki całkowitemu od-
nowieniu ścian i podłóg
(po uprzednim uprząt-
nięciu sterty gruzu i
śmieci tam zalegają-
cych) wzbogaciło się o
nowe sale i korytarz. W
szkole przemodelowano
również korytarz oraz
odnowiono i wymalo-
wano ściany wewnętrz-
ne.

Te prace remonto-
we zapewniły budyn-
kom szkół nie tylko no-
we oblicze i upiększyło
krajobraz w Gminie
Chełmiec, ale przede
wszystkim zapewniły
komfort nauki dla
wszystkich uczniów w
odnowionych a dzięki
temu dostosowanych do
nowoczesnych standar-
dów salach lekcyjnych.

A.B.

Nowe stare szkoły w Klęczanach
i Krasnym Potockim.

Szkoła w Krasnym Potockim.Szkoła w Klęczanach.
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W ostatnich latach
widoczny jest trend
związany wyludnianiem
mieszkańców z miast i
osiedlaniem się na tere-
nach wiejskich. Jest to
widoczne najbardziej w
Gminie Chełmiec w któ-

rej w ostatnim 10-cio
leciu przybyło 3308
mieszkańców tj. o 14,35
%. Taki przyrost jest
największy spośród
wszystkich gmin wcho-
dzących w skład powia-
tu nowosądeckiego co

przedstawia tabela z
porównaniem przyro-
stu mieszkańców w po-
wiecie nowosądeckim w
latach 2002-2011. Wg
mieszkańców w gminie
coraz wygodniej się ży-
je, ponieważ w ostat-

nich latach rozwinięta
została infrastruktura
przede wszystkim drogi
oraz woda. Dzięki temu
jest łatwy dostęp do
działek, które są sto-
sunkowo niedrogie. W
chwili obecnej nie ma
takiego miejsca w gmi-
nie żeby nie było wody.
W gminie rozbudowy-
wana jest kanalizacja
wkrótce powstanie po-
nad 400 przydomowych
oczyszczalni ścieków.
Oprócz tego wyremon-
towane zostały wszyst-
kie szkoły, powstały sale
gimnastyczne oraz dwie
hale sportowe. Ponadto
obiekty sportowe po-
szerzono o klika boisk
ze sztuczną nawierzch-
nią w tym trzy boiska
typu „Orlik” . Najchęt-
niej nowi mieszkańcy
budują się w gminie na
terenach płaskich blisko
miasta ale są również
chętni do osiedlania się
w bardziej malowni-
czych miejscach takich
jak Trzetrzewina, Kra-
sne Potockie czy też Ja-
nuszowa.

A.B.

W Gminie Chełmiec przybywa mieszkańców

W ramach prowa-
dzenia profilaktycznej
działalności informacyj-
nej i edukacyjnej w za-
kresie rozwiązywania
problemów alkoholo-

wych i przeciwdziałania
narkomanii gmina
wspiera organizatorów
wypoczynku promują-
cego zdrowe formy ży-
cia z zapewnieniem

programu profilaktycz-
nego dla dzieci i mło-
dzieży z rodzin dys-
funkcyjnych – kolonie,
obozy, oazy i zielone
szkoły.

W bieżącym roku
gmina przeznaczyła
80 000 zł na letni wypo-
czynek dzieci i mło-
dzieży tj kolonie, obozy,
oazy i zielone szkoły z

Letni wypoczynek dzieci finansowany z gminy
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których skorzystało bli-
sko 260 dzieci. Środki na
sfinansowanie letniego

wypoczynku pochodzą
z wpływów z koncesji
za sprzedaż napojów al-

koholowych na terenie
Gminy Chełmiec.

W ramach tych
środków dofinansowano
następujące organiza-
cje:

Oferta Stołówki Gminnej w Klęczanach.
Uprzejmie informujemy, że od września br. stołówka wydaje dwudanioweobiady dostępne w atrakcyjnej cenie 6 zł. dla uczniów nie objętychbezpłatnym zbiorowym dożywianiem.Wszystkich zainteresowanych, którzy by chcieli skorzystać z oferty ,informujemy, że istnieje możliwość indywidualnego zakupu posiłku dladzieci oraz dla dorosłych na wynos względnie wchodzi w grę konsumpcjana miejscu we wszystkich szkołach na terenie Gminy Chełmiec.Wszystkich chętnych zapraszamy również do stołówki w Klęczanach gdziemożna nabyć i zjeść na miejscu obiad w tej samej cenie. Stołówkaświadczy również usługę darmowej dostawy obiadu w przypadkuzamówienia co najmniej 15 pełnych posiłków w cenie 6 zł. Dowózrealizowany jest w obszarze max. 10 km od siedziby stołówki.Stołówka świadczy również profesjonalne usługi cateringowe na imprezyokolicznościowe (wesela, chrzciny, komunie, szkolenia, konferencje ispotkania).W celu szczegółowych informacji oraz złożenia zamówień zapraszamy dokontaktu pod numerem telefonu: 18 443 31 08.
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W dniu
31.08.2012r. w Parafii
Wielogłowy została od-
prawiona plenerowa
Droga Krzyżowa na górę
Kożuch. Tradycyjnie
nabożeństwo poświęco-
ne jest modlitwie za Oj-
czyznę i tych, którzy
polegli, walcząc o jej
wolność.

Stacje Drogi Krzy-
żowej, które w ubiegłym
roku poświęcił JE biskup
dr Andrzej Jeż, są wyra-
zem wdzięczności Para-
fian Prymasowi Tysiąc-
lecia Kard. Stefanowi
Wyszyńskiemu za jego
pasterską posługę Ko-
ściołowi i Narodowi Pol-
skiemu. Jego słowa wy-
ryte na kamiennych ta-
blicach zmuszają czło-
wieka do refleksji

i zastanowienia.
Podczas drogi oprócz
rozważań poszczegól-
nych stacji, śpiewanych
przez parafialny chór
AVE, odczytywano tek-
sty opowiadające o cier-
pieniach narodu pol-
skiego podczas II wojny
światowej. Przypomnia-
ne były też czasy stali-
nowskiego terroru. W
tym roku na czele ko-
lumny szła grupa re-
konstrukcyjna Powstań-
ców Warszawskich,
utworzona przez dzieci
ze scholki EmmanuEl i
zespołu Boże Nutki.
Przy każdej stacji pod-

czas modlitwy dzieci
przynosiły zapalony
znicz, jako znak pamięci
i modlitwy za tych, któ-
rzy oddali swe życie w
obronie wolności Polski

i godności człowie-
ka. Każdy z uczestników
tej Drogi Krzyżowej
miał okazję zadać sobie
pytanie: „Czym są dla
mnie takie wartości jak
BÓG - HONOR - OJCZY-
ZNA. Po przejściu XII
stacji trud i wysiłek
włożony, aby dojść do
celu został nagrodzony
pięknym widokiem Ko-
tliny Sądeckiej z jednej i
malowniczo rozciągają-
cym się Jeziorem Roż-
nowskim - z drugiej
strony. Po krótkiej mo-
dlitwie dziękczynno-
błagalnej do naszej
Matki wszyscy odśpie-
wali „Boże coś Polskę”.

Religijno – pa-
triotyczne nabożeństwo
uświetnił występ schol-
ki EmmanuEl wykonu-
jącej utwór „Warszaw-
skie Dzieci”. Nad pątni-
kami czuwała Opatrz-
ność Boża, dzięki której
pogoda była wyjątkowa
na rodzinne wędrowa-
nie. Nad bezpieczeń-
stwem czuwali nato-
miast policjanci z Ko-
mendy Miejskiej w No-
wym Sączu, Straż Gmin-
na oraz strażacy z OSP
Krasne Potockie i Klęcz-
ny – tym osobom dzię-

kujemy. W tej niezwy-
kłej Drodze Krzyżowej
na górę Kożuch uczest-
niczyło kilkaset osób, a
przyjście całych rodzin
– ojców i matek z dzieć-

mi jest wielką nadzieją,
że duch wolości jest
mocno zakorzeniony w
polskim społeczeń-
stwie.

P.B.

Droga Krzyżowa w Wielogłowach

Droga Krzyżowa.
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Droga Krzyżowa w Wielogłowach
organizowana dla upamiętnienia poległych

w walce o wolność Ojczyzny


